
ZÁPIS Č. 4/2002 (128)
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE 26. BŘEZNA  2002

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 16 senátorů)
Omluveni: Božek/FAST, Zbořil/FIT, Švec/FIT, Pohanková/FA, Dufková/FCH
Neomluveni: Matulová/FAST, Konečný/FSI, Drtil/FEKT
Hosté: rektor Vrbka, prorektoři Kazelle, Dub, kvestor Pěnčík

Doc. Münsterová přivítala všechny přítomné účastníky zasedání. Úvodem navrhla výměnu pořadí
projednávaných bodů programu z důvodu pozdějšího příchodu rektora Vrbky - informace vedení VUT zařadit
jako 5) bod programu. Doc. Podroužek doporučil v rámci bodu 3) projednat informaci RVŠ o novém vzorci na
vědu a výzkum pro rok 2003 a bodu 4) Různé dotaz na úbytek počtu akademických pracovníků na VUT.

PROGRAM JEDNÁNÍ:
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT
2. Projednání návrhů projektů do rozvojových programů MŠMT
3. Informace zástupců AS VUT z jednání RVŠ
4. Různé
5. Informace rektora a prorektorů

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT
Připomínku k zápisu z minulého zasedání vznesl Doc. Podroužek, týkala se projednávání návrhu rozpočtu VUT
na rok 2002 – str. 26, tabulka IV03, kde ve sloupci 2 (KaM v Brně) je chybně uvedena částka 12 mil. 275 tis. Kč
v řádku „podíl z dotace na vzdělávací činnost“ a má být v řádku „příjmy z doplňkové činnosti a jiné zdroje“.

AD 2) PROJEDNÁNÍ NÁVRHŮ PROJEKTŮ DO ROZVOJOVÝCH PROGRAMŮ MŠMT
Prorektor Dub v zastoupení rektora přednesl komentář k předloženým transformačním a rozvojovým projektům.
Po projednání návrhů na kolegiu rektora dne 19. 3. 2002 byly na základě diskuse předloženy projekty v celkové
výši 27 498 tis. Kč, které má VUT předběžně vyděleny z prostředků MŠMT. Návrhy projektů obdrželi senátoři
E-mailem. Na dnešním zasedání obdrželi tištěný materiál „Seznam transformačních a rozvojových projektů na
rok 2002 – pokračování“.  Prorektor Dub sdělil, že ze všech podaných projektů byly vedením VUT vybrány
integrační projekty týkající se VUT jako celku.
Předseda EK Doc. Podroužek sdělil, že na jednání EK AS VUT, které se uskutečnilo před dnešním zasedáním,
kvestor informoval o všech podaných projektech, z nichž však některé nesplňovaly kritéria přijetí daná MŠMT.
Sdělil, že největší diskuse členů EK se týkala projektu č. 5 „Podpora handicapovaných skupin studentů“, neboť
tento projekt předložila pouze FAST. Členové EK považují tento projekt za velmi vhodný i pro ostatní fakulty,
proto doporučují jeho přepracování, aby měl integrační charakter.
Na závěr Doc. Podroužek seznámil senátory se závěrem a doporučením přijatém na jednání EK AS VUT.

ZÁVĚR A DOPORUČENÍ EK AS VUT:
Ekonomická komise AS VUT projednala 5 předložených rozvojových a transformačních projektů VUT na rok
2002 a doporučuje tyto projekty Akademickému senátu VUT ke schválení s připomínkou týkající se projektu č.
5 „Podpora handicapovaných skupin studentů“, aby byl charakter projektu upraven na integrační v rámci celého
VUT a mohly se na něm v případě zájmu podílet i ostatní fakulty (požadované finanční prostředky zůstávají beze
změny). EK AS VUT dále doporučuje, aby o výsledku přihlášených projektů byl AS VUT informován.

Doc. Münsterová dodatečně přivítala na jednání AS VUT Prof. Melchera (náhradník FAST za Doc. Maternu,
který v červenci 2001 ukončil pracovní poměr). Vzhledem k tomu, že Prof. Melcher již působil ve stávajícím AS
VUT na začátku tohoto funkčního období a podepsal slib senátora, navrhla, aby se zúčastnil hlasování AS VUT
bez toho, že by slib znovu podepisoval. Senátoři s jejím návrhem souhlasili.
Následovala diskuse členů AS VUT týkající se předložených návrhů projektů, ve které vystoupili Doc.
Münsterová, Doc. Mašek, Ing. Kutnohorský a prorektoři Dub a Kazelle.  Po diskusi AS VUT hlasoval
o následujícím návrhu na usnesení.
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Návrh na usnesení:
AS VUT projednal návrh vedení VUT na zařazení projektů do transformačních a rozvojových programů
a doporučuje tyto rozvojové projekty předat MŠMT k dalšímu jednání s tím, že k projektu ze skupiny IV.
„Podpora handicapovaných skupin studentů“ požaduje, aby byl projekt rozšířen jako integrační s působností pro
celé VUT a podílely se na něm i jiné fakulty, které projeví zájem.  Akademický senát VUT požaduje, aby po
ukončení řízení byl o výsledku informován, neboť finanční prostředky na rozvojové projekty jsou součástí
rozpočtu VUT.
Hlasování:
Pro – 16 hlasů
Proti – 0 hlasů
Zdržel se hlasování – 0 hlasů
UAS 1
AS VUT projednal návrh vedení VUT na zařazení projektů do transformačních a rozvojových programů
a doporučuje tyto rozvojové projekty předat MŠMT k dalšímu jednání s tím, že k projektu ze skupiny IV.
„Podpora handicapovaných skupin studentů“ požaduje, aby byl projekt rozšířen jako integrační s působností pro
celé VUT a podílely se na něm i jiné fakulty, které projeví zájem.  Akademický senát VUT požaduje, aby po
ukončení řízení byl o výsledku informován, neboť finanční prostředky na rozvojové projekty jsou součástí
rozpočtu VUT.

AD 3) INFORMACE ZÁSTUPCŮ AS VUT Z JEDNÁNÍ RVŠ
 Doc. Podroužek informoval o materiálech, které obdržel jako člen EK RVŠ od předsedy této komise Prof.

Haasze, týkající se návrhu, jak v budoucnosti rozdělovat institucionální prostředky na výzkum specifický
pro VŠ (dříve „dotace na nespecifikovaný výzkum“) tak, aby to odpovídalo novému zákonu o podpoře VaV.
Jeden návrh předložil k diskusi ředitel MŠMT Ing. Hanke a druhý předseda RVŠ Doc. Ježek.  Tento
materiál obdrželi všichni členové EK AS VUT, v případě zájmu jej ostatní senátoři mohou obdržet E-
mailem. Bude zaslán také prorektorům Dubovi a Kazellemu.  Případné návrhy nebo připomínky je možno
zaslat Doc. Podroužkovi do 2. 4. 2002.

 Doc. Münsterová doplnila informaci Doc. Podroužka a sdělila, že v této souvislosti se doporučuje, aby
vysoké školy usilovaly o vyváženost svých hlavních činností. Jako kladný příklad v tomto směru byla
uvedena MU v Brně.
Dále Doc. Münsterová informovala o jednání předsednictva RVŠ, které se uskutečnilo dne 21. 3. 2002.
Zápisy z jednání předsednictva RVŠ jsou uvedeny na internetové adrese:
http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45

AD 4) RŮZNÉ
 Doc. Podroužek sdělil, že byl členy AO informován o úbytku akademických pracovníků na VUT, neboť

z CEVAPO byli propuštěni 3 učitelé se zdůvodněním, že zde budou zaměstnáváni pouze manageři. Tito
učitelé však učí na fakultách, a tím, že nejsou ve vztahu k VUT v pracovním poměru, nejsou členy AO. Doc.
Podroužek požádal o bližší informace vedení VUT. Prorektor Kazelle sdělil, že tyto informace by měl
upřesnit ředitel CEVAPO Janíček a rektor Vrbka, do jehož přímé kompetence řízení CEVAPO patří. AS
VUT po krátké diskusi doporučil, aby tato záležitost byla projednána na příštím zasedání AS VUT, na které
bude pozván také ředitel CEVAPO Janíček.

 Ing. Kutnohorský informoval senátory, že disciplinární komise FEKT se zabývala již několika případy, kdy
se student nechal zastoupit na zkoušce jiným studentem. Upozornil na to, že Studijní a zkušební řád VUT
tento závažný přestupek neřeší a požádal vedení VUT o pomoc, neboť dle jeho informací se tyto případy
dějí i na jiných fakultách VUT.  Doc. Münsterová sdělila, že tento problém je zřejmě celostátní a navrhla
požádat prorektora pro vzdělávací činnost, aby se v součinnosti s proděkany fakult touto záležitostí zabýval
a informoval AS VUT. Doc. Mašek navrhl obrátit se v této souvislosti na nejvyšší státní zastupitelství nebo
na právnickou fakultu o právní poradu a pomoc.

 Doc. Mašek navrhl AS VUT, aby v souvislosti se mzdovou politikou VUT byli jmenováni zástupci senátu
pro jednání s odborovou organizací VUT (tripartita). Doc. Münsterová navrhla, aby senátoři zvážili, kdo by
se chtěl této činnosti zúčastnit a doporučila návrh projednat na příštím zasedání AS VUT.

 Doc. Münsterová se obrátila na prorektora Kazelle se žádostí o sdělení informací týkajících se koncepce
mobility – zahraničních výměnných pobytů studentů, doktorandů a učitelů. Prorektor Kazzelle sdělil, že
koncepce v tomto směru již existuje a naplňuje se, vychází mimo jiné i z DZ VUT a z bilaterálních smluv
uzavřených s partnerskými univerzitami (přehled smluv je možno dokumentovat). Doc. Münsterová
doporučila zařadit tuto problematiku v případě zájmu senátorů jako samostatný bod jednání na některé příští
zasedání AS VUT.

http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45
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AD 5) INFORMACE VEDENÍ  VUT

 Prorektor Dub
Prorektor Dub na základě novely Statutu VUT požádal AS VUT o projednání výše poplatků za přijímací řízení
na rok 2003/2004. Po diskusi AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení.

Návrh na usnesení:
Akademický senát VUT vyslechl zprávu prorektora pro vzdělávací činnost o důsledcích změny Statutu  VUT na
výši poplatků za přijímací řízení a schvaluje pro akademický rok 2003/2004 pro přijímací řízení s přijímací
zkouškou částku 500,- Kč, s talentovou zkouškou částku 580,- Kč.
Hlasování:
Pro – 14 hlasů
Zdržel se hlasování – 2 hlasy
Proti – 0 hlasů
UAS 2
Akademický senát VUT vyslechl zprávu prorektora pro vzdělávací činnost o důsledcích změny Statutu  VUT na
výši poplatků za přijímací řízení a schvaluje pro akademický rok 2003/2004 pro přijímací řízení s přijímací
zkouškou částku 500,- Kč, s talentovou zkouškou částku 580,- Kč.

Na zasedání AS VUT dostavil rektor Vrbka, kterého Doc. Münsterová přivítala a předala mu slovo.

 Rektor Vrbka
 Dnes se zúčastnil zahájení veletrhu pracovních příležitostí (areál FSI, Technická 2) – zastoupení řady

vystavovatelů významných podniků z oblasti elektrotechniky, informatiky, stavitelství (spolupráce zejména
v oblasti diplomových prací a prázdninové praxe studentů).

 Rektor byl pozván velvyslancem USA v ČR na společenský večer pořádaný v pondělí 25. 3. 2002 při
příležitosti výročí založení Fulbrightovy nadace, o níž by VUT mělo v budoucnu projevovat zvýšený zájem.

 V období od 28. 2. do 28. 3. proběhly jednání a akce, jejichž výsledkem byla národní akreditace (MDS ČR)
a mezinárodní akreditace (UK CAA - Civil Aviation Authority) vzdělávacího programu v oblasti
Evropského leteckého práva a leteckých předpisů pro země střední a východní Evropy. Byly podepsány
akreditační smlouvy: mezi MDS ČR a VUT, dále pak mezi UK CAA a VUT v Londýně.  Daný vzdělávací
program bude realizovat CEVAPO ve spolupráci s Leteckým ústavem FSI VUT v Brně.

 Aktualizace Dlouhodobého záměru VUT – probíhá připomínkování fakultami. Je kladen velký důraz na
zlepšení kvality zejména akademického informačního systému. Tento dokument bude postupně projednán
v kolegiu rektora, ve vědecké radě, správní radě a v AS VUT.

 Připravuje se zpracování generelu PPV, v rámci kterého bude dlouhodobě řešena dislokace budov VUT.
Zůstávají historické budovy VUT – FAST areál Veveří, Žižkova; FIT – Božetěchova; Centrum VUT
Antonínská. V případě zvýšení zájmu studentů na FIT bude uvažováno o vybudování nové budovy v areálu
PPV. Do měsíce se uskuteční slavnostní poklep kamene pro zahájení výstavby integrovaného objektu FP
a FEKT.

 Dne 18. 3. se v Besedním domě uskutečnila výstava bakalářských projektů studentů FA návrhů koncertní
síně, která byla velmi dobře přijata veřejností.

Vzhledem k tomu, že již byly vyčerpány veškeré informace jak ze strany rektora Vrbky, tak i senátorů,
poděkovala Doc. Münsterová všem přítomným za aktivní účast  a ukončila zasedání AS VUT.

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 9. dubna  2002  v 9:00 hodin
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1.

                        Doc. Ing. Eva Münsterová, CSc., v. r.
předsedkyně komory akademických pracovníků a
          místopředsedkyně AS VUT v Brně

Zapsala: Jarmila Cardová


